
Referat fra Dansk Borgward Klubs ordinære Generalforsamling         
lørdag d. 26. oktober 2024 kl. 11.00  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

1. Valg af dirigent + referent  
Bent Karstensen bød velkommen og oplyste at generalforsamlingen blev optaget på bånd, hvorefter Bent 
Karstensen skriver referatet, denne fremgangsmåde blev accepteret. 
Herefter blev Henning Andersen foreslået som dirigent – Henning blev enstemmig valgt.  
Dirigenten takkede for valget og konstaterede at generalforsamlingen er lovlig varslet og derfor beslut-
ningsdygtig 

 
2. Godkendelse af referat  

Referatet fra 2023 blev godkendt uden kommentarer. 
 

3. Formandens beretning  
I det forløbne år har vi holdt flere bestyrelsesmøder, alle møderne er blevet afholdt online via Teams. 
Derudover har vi holdt møder i.f.m. vore arrangementer. Grundet den forholdsvis store geografiske af-
stand mellem bestyrelsesmedlemmerne, ville det blive en noget dyr affære, hvis vi skulle holde alminde-
lige, fysiske møder. Foruden disse møder med deltagelse af alle 4 bestyrelsesmedlemmer, har der til tider 
været stor aktivitet med e-mails og pr. telefon. 
Vi har været gode til at sende e-mails med kopi til alle bestyrelsesmedlemmer, så alle hele tiden har været 
orienteret om vore aktiviteter. I de forløbne 2 år er vi kommet ind i en god gænge og har opfyldt vort 
delmål om udgivelse af 2 medlemsblade årligt, få arrangeret et Forårs- og Sommertræf samt den årlige 
generalforsamling. 
 
Også målet om at disse aktiviteter skulle placeres geografisk med 1 arrangement i Jylland, 1 på Fyn og 1 
på Sjælland er blevet opfyldt for 2. år i træk. Forårstræffet blev holdt i Frederiksværk; arrangeret af Hen-
ning & Hanne Andersen, Sommertræffet blev holdt på Storkesøen i Ribe; arrangeret af Bent Andresen og 
Bent Karstensen og generalforsamlingen i Hjallese Forsamlingshus på Fyn.  
 
Herudover har vi en rigtig god hjemmeside, hvor der bliver lagt informationer, billeder og film ind. De der 
har en computer og ved hvordan den skal tændes, kan få rigtig meget fornøjelse af at besøge siden. Ende-
lig har vi også gjort en indsats for igen at få udenlandske deltagere til vore træf. Begge træf var en succes, 
som omtalt i vort klubblad og på vor hjemmeside. 
 
Vi har forsøgt at holde Forårs- og Sommertræffet udgiftsneutral og det er stort set lykkedes.  Generalfor-
samlingen giver os et større underskud, men det vender vi tilbage til under punktet regnskab. Bestyrelses-
arbejdet har heller ikke været forbundet med omkostninger, da hverken telefonudgifter, papirer, tryk, 
fortæring er blevet honoreret. Kun de direkte omkostninger er blevet dækket. Kalenderen er der for nu-
værende stadig ingen planer om at genoplive, men det bliver taget op under eventuelt. Wicki har oriente-
ret om muligheden for at bestille den tyske Borgward kalender. 
 
Vi har i år opkrævet en lidt højere pris hos ikke-medlemmer for deltagelse i vore arrangementer. Vi mener 
dog, at vi stadig bør invitere udenlandske klubber/gæster til vore arrangementer 
 



Endelig vil jeg gerne takke vore sponsorer for deres støtte i årets løb og en stor tak til alle dem, der har 
bidraget med præmier til det årlige amerikanske lotteri. I forhold til præmiernes størrelse og antal, bør vi 
nok revurdere prisen pr. lod eller antallet af lodder, som udbydes til salg. 
 
Dette var min beretning over klubbens status og nogle af de aktiviteter, som har været afholdt siden sidste 
generalforsamling. 

 
4. Fremlæggelse af foreningens årsrapport  

Kassereren fremlagde regnskabet og gennemgik dette. 
 
Budget vedr. Dansk Borgward Klub 2024/2025      

   Regnskab 23-24  Budget 24-25 

Indtægter: Konto Nr.       
Medlemskontingent 5  15.000,00   17.500,00  
Sponsorer 10  5.000,00   5.000,00  
Sommertræf 15  24.638,05   20.000,00  
Forårstræf 20  8.500,00   8.500,00  
Generalforsamling 25  1,00   5.000,00  
Renter 28  169,30   50,00  
Ekstra 30  2.040,00   500,00  
Indtægter i alt:    55.348,35   56.550,00 

        
Udgifter: Konto Nr.       
Trykning af blad 35  4.565,00   4.800,00  
Porto til blade 40  2.953,29   3.300,00  
Anden porto og gebyrer 45  2.782,45   2.800,00  
Opsætning af klubblad 70  6.500,00   6.800,00  
Generalforsamling 25  7.095,00   5.000,00  
Forårstræf 20  9.233,51   8.500,00  
Sommertræf 15  25.031,89   20.000,00  
Internet og kontorhold 55  1.035,70   1.200,00  
Motorhistorisk Samråd 60  1.288,00   1.350,00  
Diverse 65  854,90   1.000,00  
Ekstra roll-up, projektor/lærred 30  7.957,93   1.000,00  
Ekstra        
Udgifter i alt:    69.297,67   55.750,00 
 
Årets resultat:    13.949,32   800,00 

        
        

Aktiver:        
Kasse EURO: 61,- (kurs 7,25)   442,25     
Kassebeholdning   565,00     
Indestående i pengeinstitut   90.281,90     
Ekstra         
Aktiver i alt     91.289,15    

        
Passiver:        
Egenkapital primo   105.494,07     
Årets resultat   -13.949,32     
Regulering   -255,60     
Egenkapital ultimo    91.289,15       

 

                                                                                          

        



 
Det fremlagte budget blev diskuteret og generalforsamlingen kom med flere input til at få dette til at 
hænge sammen. Dog ønskedes ikke brugerbetaling i.f.m. afholdelse af generalforsamlingen. I øvrigt 
opfordrede generalforsamlingen bestyrelsen, til også i fremtiden at udarbejde et budget. 
 

5.  Fastlæggelse af kontingent   
Bestyrelsens forslag om forhøjelse af kontingentet med 50,- (fra 300,- til 350,-) blev vedtaget. Bestyrelsen 
blev bedt om forslag til brugerbetaling f.eks. for ikke-medlemmer. 
 

6.  Behandling af indkomne forslag 
Der var ikke indkommet forslag. 
 

7.  Valg til bestyrelse/suppleanter 
På valg var Bent Karstensen og Wicki Andresen (begge modtog genvalg). Bent udtrykte ønske om at slippe 
dobbeltrollen som formand og kasserer. Da det ikke lykkedes at få forslag til kassererjobbet, blev general-
forsamlingen suspenderet i 10 min. for evt. at finde en løsning. 
 
Efter at generalforsamlingen blev genoptaget, accepterede Bent at fortsætte i sin dobbeltrolle mod at 
kunne uddelegere diverse kasserermæssige opgaver, såsom vedligeholdelse/opdatering af medlemsliste. 
 
Efter dette blev Bent og Wicki genvalgt. Herefter blev Lillian Hellegaard ligeledes valgt til bestyrelsen, der 
således igen blev fuldtallig med 5 medlemmer. Jørgen Jensen og Bent Andresen var ikke på valg. Som 
suppleant genvalgtes Henry Madsen. 

 
8. Valg af revisor og revisor suppleant: 

Som revisor blev John Jeppesen genvalgt; mod evt. at få lidt hjælp fra Lillian eller Sven. 
Som revisorsuppleant blev Per Brorson valgt. 

 
9. Fastlæggelse af foreningens årlige arrangementer 

Det lykkedes ikke at finde arrangører til Forårs- og Sommertræffet i 2025, hvorefter bestyrelsen blev op-
fordret til at finde en løsning. 

 
10. Evt.   

Forsamlingen blev spurgt om der var én, der ville deltage på klubbens vegne ved MHS-generalforsamlin-
gen, det lykkedes ikke at finde nogen.  
 
Wicki præsenterede en Borgward kalender for 2025 udgivet på tysk som kunne bestilles via klubben.  
 
Herefter orienterede Wicki om en billiste hun har lavet, som indeholder medlemmernes navn og efter-
navn, hvilken bilmodel man ejer samt bilens årgang.  
 
Herefter afsluttede dirigenten generalforsamlingen og takkede for god ro og orden. 

 
 
 

Referent    Dirigent 
Bent Karstensen   Henning Andersen  
        

 
 
 
 
    
 
     


